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Innstillinger og vedtak i Engerdal fjellstyres møte 28.04.20. 

 

Sak 18-1.20 Ark 012.1  
Godkjenning av innkalling og sakliste for møtet. 

 

Innkallinga og saklista for møtet ble godkjent.  

 

Sak 18-2.20 Ark 012.1  
Godkjenning av møtereferat fra møte den 03.04.20. 

 

Møtereferat fra styremøtet den 3. april 2020 ble godkjent.  

 

Sak 19.20 Ark 322  
Høring: Revidering av forskrift om snøskuterløyper.  

 

Administrasjonens forslag til uttalelse:  

Engerdal fjellstyre har i denne saken bedt om innspill fra berørte interesser på 
statsallmenningen. Fjellstyret gir derfor sin høringsuttalelse til revidering av den kommunale 
forskrift om skuterløyper etter en samlet vurdering av fordeler og ulemper for de interesser 
fjellstyret er satt til å ivareta etter fjelloven.  

Fjellstyret har notert seg at forslaget slik det foreligger, innehar justeringer av løypenettet som 
allerede er etablert og forslag til nye løypestrekninger. Totalt sett framstår derfor forslaget til 
evt ny forskrift som omfattende. Fjellstyret mener etableringen av snøskuterløyper endrer 
bruken av statsallmenningen i Engerdal i stor grad. Det er derfor viktig at kommunen lytter til 
de innspill som gis, og at det legges grunn for en konstruktiv og mangfoldig debatt.  

Sjøl om forslaget til forskrift framstår som gjennomarbeidet, er det allikevel forhold ved 
forskriften som er uklare eller ikke omtalt. Forskriften må derfor i tillegg omfatte:  

 Fjellstyret mener det er viktig å etablere et allment akseptert evalueringsopplegg i 
tilknytning til forskriften. For framtidige diskusjoner om fordeler og ulemper er dette 
grunnleggende. Ansvaret for et evalueringsopplegg anser fjellstyret at tilligger 
kommunen.  Da flere høringssvar peker på viktigheten av å ha et akseptert 
evalueringsregime ber fjellstyret Engerdal kommune om at det skisseres hvordan 
evalueringen skal gjennomføres og tidspunkt for dette, slik at dette er kjent før 
eventuell avtaleinngåelse.  

 Fjellstyrets endelige godkjenning av snøskuterløyper vil være ved avtaleinngåelse for 
en definert periode.  

 Fjellstyret bekjentgjør fortsatt nulltoleranse i forhold til mislighold.   
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 Fjellstyret forutsetter at det i planprosessen er tatt tilstrekkelig hensyn til skiløyper og 
øvrig infrastruktur for friluftslivet slik at det ikke i ettertid oppstår konflikter mellom 
ulike brukergrupper.  

 Det forutsettes også at kommunen har tilgang til, og lagt til grunn alt av registrerte 
naturverdier slik at disse er hensyntatt. Der det viser seg at det er registrert verdifulle 
arter eller naturtyper som ikke er tatt med i vurderingen, må disse hensyntas før en 
sluttbehandler forslaget. Høringsinnspill som påpeker mangler i kunnskapsgrunnlag 
må hensyntas.  

 Engerdal fjellstyre understreker at fjellstyret ikke på noe tidspunkt vil påta seg 
erstatningsansvar for eventuelle uhell eller ulykker som måtte skje på løypenettet  

 Fjellstyret forutsetter om at de forhold som reindriftsnæringen har tatt med i sitt 
høringssvar tas til etterretning i det videre arbeidet.  

 Fjellstyret forutsetter at nye traseer anlegges slik at de i størst mulig grad følger 
naturlige åpninger gjennom skog og over myr.  

 Omlegging av løype 8 ved Sørsjøtjønna bør gjøres slik at løypa legges øst for tjønna, 
og ikke om Sørsjøbua som foreslått. Dette er ikke ønskelig ut fra hensynet til øvrig 
friluftsliv. Løypevalget må likevel hensynta registrerte naturverdier i området.  

 Omlegging av løype 9 og 9b forutsettes avklart med ansvarlig for skiløyper i området, 
Fjellheimen Leirskole og med eier av hytte ved Høltjønna. Dersom interessenter ved 
Høltjønna ikke har uttrykt innvendinger, har ikke fjellstyret noen større innvendinger 
til forslaget.   

 Fjellstyret forutsetter at hensyn til annen infrastruktur som skiløyper, gapahuker med 
mer tas, og at foreslåtte løyper er avklart med ansvarlige for disse andre interessene.  

 Engerdal fjellstyre ønsker ikke at foreslått løype 12b og 12c etableres i denne omgang. 
Forslaget bør dessuten sees i sammenheng med en evaluering av kommunens 
dispensasjonspraksis knyttet til motorferdselsforskriftens § 5b (funksjonshemming). 
Forslagene er dessuten ugunstig både av hensyn til naturverdier i området og forholdet 
til øvrig friluftsliv.  

 

Under forutsetning av at påpekte forhold blir hensyntatt videre i prosessen, er fjellstyret villig 
til å inngå avtale med operatør om tilrettelegging og merking av snøskuterløyper for et 
begrenset tidsrom.  

Denne høringsuttalelsen er ikke å anse som Fjellstyrets grunneiersamtykke. 
Grunneiersamtykket gis ved avtaleinngåelse etter at forskriften er vedtatt. 

 

Fjellstyret fremmet følgende endrings- og tilleggsforslag (i kursiv) til administrasjonens 
forslag: 

Engerdal fjellstyre har i denne saken bedt om innspill fra berørte interesser på 
statsallmenningen. Fjellstyret gir derfor sin høringsuttalelse til revidering av den 
kommunale forskrift om skuterløyper etter en samlet vurdering av fordeler og ulemper 
for de interesser fjellstyret er satt til å ivareta etter fjelloven.  
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Fjellstyret har notert seg at forslaget slik det foreligger, innehar justeringer av 
løypenettet som allerede er etablert og forslag til nye løypestrekninger. Totalt sett 
framstår derfor forslaget til evt ny forskrift som omfattende. Fjellstyret mener 
etableringen av snøskuterløyper endrer bruken av statsallmenningen i Engerdal i stor 
grad. Det er derfor viktig at kommunen lytter til de innspill som gis, og at det legges 
grunn for en konstruktiv og mangfoldig debatt.  

Sjøl om forslaget til forskrift framstår som gjennomarbeidet, er det allikevel forhold 
ved forskriften som er uklare eller ikke omtalt. Forskriften må derfor i tillegg omfatte:  

 Fjellstyret mener det er viktig å etablere et allment akseptert 
evalueringsopplegg i tilknytning til forskriften. For framtidige diskusjoner om 
fordeler og ulemper er dette grunnleggende. Ansvaret for et allerede vedtatt 
evalueringsopplegg anser fjellstyret at tilligger kommunen.  Da flere 
høringssvar peker på viktigheten av å ha et akseptert evalueringsregime ber 
fjellstyret Engerdal kommune om at det skisseres hvordan evalueringen skal 
gjennomføres og tidspunkt for dette, slik at dette er kjent før eventuell 
avtaleinngåelse.  

 Fjellstyrets endelige godkjenning av snøskuterløyper vil være ved 
avtaleinngåelse for en definert periode.  

 Fjellstyret bekjentgjør fortsatt nulltoleranse i forhold til mislighold.   
 Fjellstyret forutsetter at det i planprosessen er tatt tilstrekkelig hensyn til 

skiløyper og øvrig infrastruktur for friluftslivet slik at det ikke i ettertid oppstår 
konflikter mellom ulike brukergrupper.  

 Det forutsettes også at kommunen har tilgang til, og lagt til grunn alt av 
registrerte naturverdier slik at disse er hensyntatt. Der det viser seg at det er 
registrert verdifulle arter eller naturtyper som ikke er tatt med i vurderingen, 
må disse hensyntas før en sluttbehandler forslaget. Høringsinnspill som 
påpeker mangler i kunnskapsgrunnlag må hensyntas.  

 Engerdal fjellstyre understreker at fjellstyret ikke på noe tidspunkt vil påta seg 
erstatningsansvar for eventuelle uhell eller ulykker som måtte skje på 
løypenettet  

 Fjellstyrets forutsetninger om at de forhold som reindriftsnæringen har tatt med 
i sitt høringssvar tas til etterretning i det videre arbeidet. Alle løyper som går i 
reindriftens influensområder må kunne stenges på kort varsel. 

 Fjellstyret forutsetter at nye traseer anlegges slik at de i størst mulig grad følger 
naturlige åpninger gjennom skog og over myr.  

 Omlegging av løype 8 ved Sørsjøtjønna bør gjøres slik at løypa legges øst for 
tjønna, og ikke om Sørsjøbua som foreslått. Dette er ikke ønskelig ut fra 
hensynet til øvrig friluftsliv. Løypevalget må likevel hensynta registrerte 
naturverdier i området.  

 Omlegging av løype 9 og 9b utgår. Traseen beholdes som før med avstikker 
korteste veien til nordenden av Hulltjern med rundløype på tjernet. Fjellstyret 
forutsetter at Fjellheimen Leirskole har fortrinnsrett til bruk av sitt anlegg ved 
sørenden av Hulltjern.  
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 Fjellstyret forutsetter at hensyn til annen infrastruktur som skiløyper, 
gapahuker med mer tas, og at foreslåtte løyper er avklart med ansvarlige for 
disse andre interessene.  

 Engerdal fjellstyre ønsker ikke at foreslått løype 12b og 12c etableres i denne 
omgang. Forslaget bør dessuten sees i sammenheng med en evaluering av 
kommunens dispensasjonspraksis knyttet til motorferdselsforskriftens § 5b 
(funksjonshemming). Forslagene er dessuten ugunstig både av hensyn til 
naturverdier i området og forholdet til øvrig friluftsliv. Løype 12d forutsettes 
lagt som foreslått av Svahken Sijte i sin høringsuttalelse, og tillates preparert 
etter 1. januar.  

 Løype 13 legges i sin helhet vest for riksvei 26 fra vegkryssingen sør for 
Svalsjøen helt frem til Joten. Løype 13 a tilpasses tilsvarende.  

 Løype 14f utgår. Parkering løses med tilrettelegging inne i Elgågrenda.   

Under forutsetning av at påpekte forhold blir hensyntatt videre i prosessen, er 
fjellstyret villig til å inngå avtale med Engerdal kommune om tilrettelegging og 
merking av snøskuterløyper for et begrenset tidsrom.  

Denne høringsuttalelsen er ikke å anse som Fjellstyrets grunneiersamtykke. 
Grunneiersamtykket gis ved avtaleinngåelse etter at forskriften er vedtatt. 

 

Administrasjonens forslag med fjellstyrets tillegg og endringer enstemmig vedtatt. Fjellstyrets 
vedtak ble dermed som følger:  

Fjellstyrets vedtak: 

Engerdal fjellstyre har i denne saken bedt om innspill fra berørte interesser på 
statsallmenningen. Fjellstyret gir derfor sin høringsuttalelse til revidering av den 
kommunale forskrift om skuterløyper etter en samlet vurdering av fordeler og ulemper 
for de interesser fjellstyret er satt til å ivareta etter fjelloven.  

Fjellstyret har notert seg at forslaget slik det foreligger, innehar justeringer av 
løypenettet som allerede er etablert og forslag til nye løypestrekninger. Totalt sett 
framstår derfor forslaget til evt ny forskrift som omfattende. Fjellstyret mener 
etableringen av snøskuterløyper endrer bruken av statsallmenningen i Engerdal i stor 
grad. Det er derfor viktig at kommunen lytter til de innspill som gis, og at det legges 
grunn for en konstruktiv og mangfoldig debatt.  

Sjøl om forslaget til forskrift framstår som gjennomarbeidet, er det allikevel forhold 
ved forskriften som er uklare eller ikke omtalt. Forskriften må derfor i tillegg omfatte:  

 Fjellstyret mener det er viktig å etablere et allment akseptert 
evalueringsopplegg i tilknytning til forskriften. For framtidige diskusjoner om 
fordeler og ulemper er dette grunnleggende. Ansvaret for et allerede vedtatt 
evalueringsopplegg anser fjellstyret at tilligger kommunen.  Da flere 
høringssvar peker på viktigheten av å ha et akseptert evalueringsregime ber 
fjellstyret Engerdal kommune om at det skisseres hvordan evalueringen skal 
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gjennomføres og tidspunkt for dette, slik at dette er kjent før eventuell 
avtaleinngåelse.  

 Fjellstyrets endelige godkjenning av snøskuterløyper vil være ved 
avtaleinngåelse for en definert periode.  

 Fjellstyret bekjentgjør fortsatt nulltoleranse i forhold til mislighold.   
 Fjellstyret forutsetter at det i planprosessen er tatt tilstrekkelig hensyn til 

skiløyper og øvrig infrastruktur for friluftslivet slik at det ikke i ettertid oppstår 
konflikter mellom ulike brukergrupper.  

 Det forutsettes også at kommunen har tilgang til, og lagt til grunn alt av 
registrerte naturverdier slik at disse er hensyntatt. Der det viser seg at det er 
registrert verdifulle arter eller naturtyper som ikke er tatt med i vurderingen, 
må disse hensyntas før en sluttbehandler forslaget. Høringsinnspill som 
påpeker mangler i kunnskapsgrunnlag må hensyntas.  

 Engerdal fjellstyre understreker at fjellstyret ikke på noe tidspunkt vil påta seg 
erstatningsansvar for eventuelle uhell eller ulykker som måtte skje på 
løypenettet  

 Fjellstyrets forutsetninger om at de forhold som reindriftsnæringen har tatt med 
i sitt høringssvar tas til etterretning i det videre arbeidet. Alle løyper som går i 
reindriftens influensområder må kunne stenges på kort varsel. 

 Fjellstyret forutsetter at nye traseer anlegges slik at de i størst mulig grad følger 
naturlige åpninger gjennom skog og over myr.  

 Omlegging av løype 8 ved Sørsjøtjønna bør gjøres slik at løypa legges øst for 
tjønna, og ikke om Sørsjøbua som foreslått. Dette er ikke ønskelig ut fra 
hensynet til øvrig friluftsliv. Løypevalget må likevel hensynta registrerte 
naturverdier i området.  

 Omlegging av løype 9 og 9b utgår. Traseen beholdes som før med avstikker 
korteste veien til nordenden av Hulltjern med rundløype på tjernet. Fjellstyret 
forutsetter at Fjellheimen Leirskole har fortrinnsrett til bruk av sitt anlegg ved 
sørenden av Hulltjern.  

 Fjellstyret forutsetter at hensyn til annen infrastruktur som skiløyper, 
gapahuker med mer tas, og at foreslåtte løyper er avklart med ansvarlige for 
disse andre interessene.  

 Engerdal fjellstyre ønsker ikke at foreslått løype 12b og 12c etableres i denne 
omgang. Forslaget bør dessuten sees i sammenheng med en evaluering av 
kommunens dispensasjonspraksis knyttet til motorferdselsforskriftens § 5b 
(funksjonshemming). Forslagene er dessuten ugunstig både av hensyn til 
naturverdier i området og forholdet til øvrig friluftsliv. Løype 12d forutsettes 
lagt som foreslått av Svahken Sijte i sin høringsuttalelse, og tillates preparert 
etter 1. januar.  

 Løype 13 legges i sin helhet vest for riksvei 26 fra vegkryssingen sør for 
Svalsjøen helt frem til Joten. Løype 13 a tilpasses tilsvarende.  

 Løype 14f utgår. Parkering løses med tilrettelegging inne i Elgågrenda.   
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Under forutsetning av at påpekte forhold blir hensyntatt videre i prosessen, er 
fjellstyret villig til å inngå avtale med Engerdal kommune om tilrettelegging og 
merking av snøskuterløyper for et begrenset tidsrom.  

Denne høringsuttalelsen er ikke å anse som Fjellstyrets grunneiersamtykke. 
Grunneiersamtykket gis ved avtaleinngåelse etter at forskriften er vedtatt. 

 

 

Sak 20.20 Ark   
Vurdering av fjellstyrets økonomiske forhold 

 

Administrasjonens forslag til vedtak:  

1. Fjellstyret følger jevnlig den økonomiske situasjonen. Tertialrapport legges fram som 
forutsatt i fjellstyrets retningslinjer. Vurdering av Tertialregnskap gjøres opp mot 
periodisert budsjett. Dersom det ansees nødvendig gjøres det budsjettjustering etter 
hver tertial.   

2. Det legges det fram en halvårsrapport på fjellstyrets augustmøte. Denne inneholder 
foruten et halvårsregnskap også kommentarer og vurderinger fra ekstern fagperson.  

3. Dersom erfaringer fra 2020 tilsier det, avløses tertialrapportering med halvårsrapport 
fra og med virksomhetsåret 2021. 

4. Konsekvenser av pågående pandemi for fjellstyret legges fram som orienteringssak på 
hvert fjellstyremøte heretter.  

5. Fjellstyret har i oktober 2020 et eget arbeidsmøte der en går igjennom og evaluerer sin 
økonomi. En grundig evaluering og gjennomgang av forutsetninger må gjøres innen 
budsjettering for virksomhetsåret 2021.   

 

Administrasjonens forslag til vedtak enstemmig vedtatt. Fjellstyrets vedtak ble dermed som 
følger: 

Fjellstyrets vedtak:  

1. Fjellstyret følger jevnlig den økonomiske situasjonen. Tertialrapport legges fram som 
forutsatt i fjellstyrets retningslinjer. Vurdering av Tertialregnskap gjøres opp mot 
periodisert budsjett. Dersom det ansees nødvendig gjøres det budsjettjustering etter 
hver tertial.   

2. Det legges det fram en halvårsrapport på fjellstyrets augustmøte. Denne inneholder 
foruten et halvårsregnskap også kommentarer og vurderinger fra ekstern fagperson.  

3. Dersom erfaringer fra 2020 tilsier det, avløses tertialrapportering med halvårsrapport 
fra og med virksomhetsåret 2021. 

4. Konsekvenser av pågående pandemi for fjellstyret legges fram som orienteringssak på 
hvert fjellstyremøte heretter.  

5. Fjellstyret har i oktober 2020 et eget arbeidsmøte der en går igjennom og evaluerer sin 
økonomi. En grundig evaluering og gjennomgang av forutsetninger må gjøres innen 
budsjettering for virksomhetsåret 2021.   


